
 

Verslag thema-avond ChristenUnie 3 maart 2008 
 
Locatie: Stadscafe De Zalm 
Thema: Jeugdbeleid 
 
Aanwezigen: ruim 40 personen 

 
De opening wordt verzorgd door de voorzitter van ChristenUnie Gouda: Pieter Versluis. 
Hij leest het gedeelte uit de bijbel waarin Jezus de kinderen tot Zich laat komen en de 
kinderen zegent. Hierin zien we dat Jezus oogt heeft voor de kinderen. Daarna gaat Pieter 
Versluis voor in gebed. 
 
De avond wordt verder geleid door Corine Dijkstra. Zij geeft aan dat Jeugdbeleid ons 
allemaal treft en dat ook alle overheidsniveaus te maken hebben met Jeugdbeleid, zowel 
het rijk, als de provincie als de gemeente. Ze kondigt de spreeksters en spreker van 
vanavond aan: mw. Anke Huisman (raadslid Gouda), mw. Marion Suijker (wethouder 
Gouda) en dhr. Joël Voordewind (Tweedekamerlid). 
 
Raadslid Anke Huisman begint met het beeld dat (zonder dat het afgesproken is) nauw 
aansluit bij de opening: van haar kleuterschool herinnert zij de afbeelding dat Jezus de 
kinderen omhelst. Dat is het vertrekpunt. 
 
Daarna gaat ze verder met wat Jeugdbeleid inhoudt. Ze geeft aan bij Google gezocht te 
hebben op Jeugdbeleid. Hierdoor kwam ze veel websites tegen waarbij problemen met de 
jeugd besproken wordt. Dat maakt een mismoedige indruk, maar gelukkig geldt ook dat er 
veel jongeren zijn waarmee het wel goed gaat. 
 
Anke Huisman geeft aan dat het van belang is dat er regie is binnen het Jeugdbeleid. En 
deze regiefunctie ligt bij de gemeente. Een voorbeeld hiervan is dat in Gouda ook een 
aantal convenanten zijn opgesteld. Hierbij is een casemanager betrokken die bedrijven, 
scholen e.d. samenbrengt. De ChristenUnie ziet dit als een goede ontwikkeling. 
 
Een ander punt voor de ChristenUnie is de speelruimte voor kinderen. Voor de 
ontwikkeling van kinderen is speelruimte nodig en de ruimte in Gouda is schaars. De CU 
is voorstander van meer ruimte en is blij dat er nu budget vrijgemaakt is om meer 
speelplekken te creeren. En dan moeten er geen steriele speelplaatsen komen, maar 
plaatsen waar ze kunnen struinen, zoals bijvoorbeeld in het Steinse Groen. 
 
Er gebeurt veel jeugdwerk in sportclubs, verenigingen en kerken. Dit wordt gedaan met 
behulp van vrijwilligers. Hiermee worden veel voor de jongeren bereikt, o.a. in de kerken. 
Daarnaast is ook de scouting een belangrijke speler. In Gouda alleen al zijn zeven 
scoutingverenigingen. Op provinciaal niveau heeft de kerkelijke vereniging HGJB samen 
met Scouting een onderzoek gedaan naar het vrijwilligerswerk onder jongeren. 
 
Zorgen rondom jeugd. Het blijkt 
In elke situatie is het goed als de directe omgeving betrokken wordt. Dit kan bereikt 
worden door het inzetten van de Eigen Kracht Conferentie (in Gouda door Bureau 



 

Jeugdzorg een vergelijkbaar initiatief: Familie Netwerk Beraad). Een 
FamilieNetwerkBeraad of Eigen Kracht Conferentie is een bijeenkomst waarbij je familie, 
vrienden en andere bij het kind betrokken mensen inschakelt om samen een plan te maken 
voor de toekomst van een kind met problemen, een plan dat veiligheid biedt aan de 
jeugdige en waarvoor familie en het netwerk verantwoordelijkheid nemen. De 
hulpverlener legt in een gezamenlijke conferentie uit wat de bedoeling is. Iedereen kan 
zeggen welke zorgen hij of zij met betrekking tot het kind heeft. De hulpverlener geeft aan 
voor welke problemen een plan gemaakt moet worden en trekt zich terug in een 
naastgelegen ruimte, zodat familie en netwerk vrijuit kunnen praten en een eigen plan 
kunnen maken. Met elkaar wordt afgesproken wie gaat controleren of alles ook volgens 
plan verloopt. 
 
Anke Huisman eindigt met vijf conclusies: 
1. Het is positief dat we in Gouda een integraal jeugdbeleid hebben, dat er diverse 

convenanten zijn afgesloten. De effecten moeten voor de gemeenteraad zichtbaar en 
meetbaar zijn. 

2. Ouders zijn verantwoordelijk voor de opvoeding en het gedrag van hun kinderen, 
jongeren moeten naar de mate van hun leeftijd mee verantwoordelijk worden gemaakt 
voor hun omgeving. De gemeente kan dat soms meer stimuleren 

3. De zorgketen is zo sterk als de zwakste schakel. Oefen als gemeente je regiefunctie uit 
door alle partners regelmatig te houden aan de gemaakte afspraken. 

4. Gebruik het onderzoek van HGJB en scouting om alle kansen die het vrijwillig jeugd- 
en jongerenwerk biedt te benutten. 

5. Onderzoek ook als gemeente of je gebruik van EigenKrachtConferentie of 
FamilieNetwerkBeraad kunt stimuleren, zodat meer Goudse kinderen hiervan kunnen 
profiteren 

 
Daarna krijgt mw. Marion Suijker, wethouder van Gouda, het woord. Zij is coördinerend 
wethouder voor Jeugdzaken. Marion Suijker is dol op voetbal. Ze legt het jeugdbeleid uit 
aan de hand van een voetbalveld. Bij voetbal is het van belang dat je altijd naar de bal 
kijkt. Het kind moet de bal aan de andere kant zien te laten blijven. Daarbij heeft het kind 
een voorhoede, een achterhoede en een keeper. Bij veel kinderen (85%) blijft de bal 
gelukkig op het middenveld, daar wordt de directe leefomgeving mee bedoeld. Hierbij 
kun je denken aan scholen, werk, buurten, jongerenwerk, sportvereniging. Daarna komt de 
1e kring van zorg: opvoedadvies, huisarts enz. Daarachter zit het bureau jeudgzorg en die 
vormt de spil voor de achterhoede, de 2e kring van zorg. Bij 2e kring heb je bijv GGZ en 
Jeugdhulpverlening. En als keeper is er nog Justitie. Daar moet je eigenlijk vandaan zien 
te blijven. 
Het doel is om de 15% die hulp nodig heeft te helpen weer richting het andere doel te 
krijgen.  
 
De visie vanuit de gemeente is: de voorhoede versterken. Dat is uitgewerkt in een drietal 
ambities voor 2007-1011: 
1. Talenten ontwikkelen: Brede School (hier krijgen kinderen de mogelijkheid om 

allerlei activiteiten te ontplooien), voorschoolse educatie (vooral achterstandskinderen 
proberen hier bij aangesloten te krijgen), aanbieden diverse activiteiten (allerlei adhoc 
activiteiten), jongerenparticipatie, ouderbetrokkenheid en veilige leefomgeving. 



 

2. Investerein in de toekomst: Hierbij hoort een goed en passend onderwijs. Gemeente 
gaat daar niet over, maar wel bijvoorbeeld over huisvesting van onderwijs. 
Verbeterslag voorschoolse educatie. Doorgaande leerlijn. Aanpak 
Jeugdwerkeloosheid, hierbij geldt dat we dit niet alleen kunnen, dus hier wordt met 
verschillende instanties samengewerkt, waarbij ook bedrijven zijn betrokken. Een 
voorbeeld hiervan is de zgn weekend school, waarbij iemand uit het bedrijfsleven iets 
vertelt over zijn vak, bijvoorbeeld een advocaat. Aanpak vroegtijdig schoolverlaten. 
Werk en stageplekken. Zorgstructuur in en om de school. Brede School. 

3. Geen jongeren tussen wal en schip. Vroegtijdig signaleren. Effectieve actie na de 
signalering. Verbetering overlegstructuur. 

 
Daarna noemt ze het punt van het Centrum van Jeugd en Gezin. Dit is het plan van 
minister Rouvoet en landelijk zullen in 2011 overal deze centra aanwezig zijn. Het is een 
groot goed dat veel ouders de consultatiebureaus bezoeken. Dit kan uitgebreid worden 
zodat meer integrale centra ontstaan.  
 
Een ander punt dat ze noemt is: Samen Oppakken van Signalen (SOS). Dit project van 
Gouda is vanaf 2006 met een pilot. De essentie van dit project is dat er tussen 
hulpverleners gesignaleerd kan worden als een kind bij meerdere instanties aanklopt. 
Gouda is hierin voorloper. Landelijk geldt dat er een verwijsindex Risicojongeren 
hiervoor in het leven is geroepen om te zorgen dat bij verhuizingen de signalen 
doorgegeven worden aan de nieuwe gemeente. 
 
Als derde komt dhr. Joël Voordewind aan het woord. Hij vertelt over het Jeugdbeleid 
vanuit het landelijk perspectief. Joël Voordewind begint met zijn ervaringen in 
Amsterdam waarbij hij via de vrienden van zijn kinderen verschillende schrijnende 
situaties meemaakt.  
 
Eerder is al gemeld dat voor 85% van de kinderen het best goed gaat. Daarnaast is het 
voor zo’n 10% van de kinderen dat er hulpverlening nodig is en zij het moeilijker hebben. 
Voor de laatste 5% geldt dat het echt slecht gaat. Daarbij moet gedacht worden aan 
bijvoorbeeld kindermishandeling. 
 
Op landelijk niveau speelt de problematiek van de wachtlijsten bij de bureaus Jeugdzorg. 
Dit is een belangrijk punt voor minister Rouvoet en hij wil deze wachtlijsten graag 
wegwerken, zodat de kinderen binnen de normtijd van 9 weken geholpen kunnen worden. 
Eind 2006 ging dit de goede kant op, toen waren de wachtlijsten grotendeels weggewerkt. 
Nu blijkt uit de jongste cijfers dat de wachtlijsten weer sterk groeien. Er is de laatste jaren 
steeds weer extra budget vrijgemaakt voor de Jeugdzorg. Onze kinderen zijn belangrijk, 
dus is het goed dat hier voldoende budget voor ingezet wordt. Wel is van belang om niet 
maar blindelings extra geld hierin te steken, maar ook naar de oorzaken te kijken. Wat is 
de achterliggende reden dat de vraag naar kinderhulpverlening zo toeneemt. Daarbij is het 
ook van belang om steeds eerder te signaleren. 
 
Een ander punt dat hoog op de agenda staat van minister Rouvoet is de 
kindermishandeling. Dit is een groot probleem in Nederland en minister Rouvoet heeft 
een actieplan opgesteld om hieraan te werken. 



 

 
Ook Joël Voordewind geeft aan dat het bezoek aan consultatiebureaus belangrijk is. Er is 
3-5% van de kinderen die de consultatiebureaus niet bezoekt. En er blijkt dat veel 
kinderen bij bureau Jeugdzorg uit deze categorie komen. Er is een voorspelling gedaan dat 
80% van de kinderen bij bureau Jeugdzorg niet bij de voordeur wordt gescand. 
 
De speerpunten van ChirstenUnie fractie in de Tweedekamer zijn: 
1. Betere coordinatie bij de jeugdhulpinstanties. Ideeen nu zijn dat de wethouder de 

regiefunctie heeft. Hierbij zal de wethoduer een mogelijkheid krijgen om via de 
provincie bij bureau Jeugdzorg invloed te hebben. 

2. Preventie: bijvoorbeeld relatie- of huwelijkscursussen. 
3. Effectieve methodes: Sector is relatief jong: er zijn nog maar weinig beproefde 

methodes. Hierbij lopen andere landen voorop. Kijken naar welke middelen effectief 
zijn. Een voorbeeld hiervan is de Eigen Kracht Conferentie uit Nieuw Zeeland. 

 
Na deze drie speeches wordt een muzikaal intermezzo gegeven door Elze Sennema en 
Johan Bakker. 
 
De discussie wordt verder geleid door Corine Dijkstra. 
 
Vraag: Wat zijn redenen van de stijgende vraag naar kinderhulpverlening? 
Opmerking vanuit de zaal: er lijkt een ontwikkeling te zijn dat ouders onvoldoende tijd 
met hun kinderen doorbrengen en bijvoorbeeld alleen bij het avondeten nog zien.  
Joël Voordewind geeft aan dat het van belang is de faciliteiten te vergroten om werk en 
zorg goed te kunnen combineren. 
 
De kinderopvang is geprivatiseerd en zijn nu marktpartijen geworden. In hoeverre heeft de 
gemeente nog invloed op deze marktwerking? Marion Suijker antwoordt hierop dat dit in 
Gouda goed gaat, dat de marktpartijen geen echte marktpartijen zijn en dat het 
opvoedkundig concept hier goed tot zijn recht komt. 
 
Hoe kan men de voorschoolse educatie van achterstandskinderen stimuleren? Die vraag is 
lastig te beantwoorden. Doel zou moeten zijn om 100% van de achterstandskinderen naar 
de voorschoolse educatie te krijgen, maar dit is in praktijk niet haalbaar. De drempel moet 
zo laag mogelijk zijn en je moet je hierbij ook richten op alternatieve tijdsbestedingen 
voor de ouders. 
 
Hoe brengen we de 5% in de kaart die niet de consultatiebureaus bezoeken? Dit zijn niet 
altijd de probleemkinderen, ook kinderen die vanuit een bepaalde overtuiging dit niet 
willen. Maar daarnaast ook jongeren die inderdaad later in de hulpverlening terecht 
komen. Dit moet zo veel mogelijk gestimuleerd worden. 
 
Gegeven de trend van vergrijzing: In hoeverre is er ervaring waarbij ouderen worden 
betrokken bij de opvang van kinderen. De ChristenUnie fractie is er voor om bij nieuwe 
ouderencentra ook bijvoorbeeld rekening te houden met ruimte voor een peuterspeelzaal. 
Dit is ook goed voor de ouderen als ze kinderen zien spelen. 
 



 

Hoe komt het dat het gebruik van Eigen Kracht Conferenties zo achterblijft ten opzichte 
van van andere provincies? Daar is geen duidelijke reden voor bekend. 
Een aanvullende vraag: Is het niet zo dat gezinnen waar probleemkinderen zijn, er vaak 
ook andere problemen zijn bij ouders, waardoor dit gezin eerder in een isolement komt? Is 
er dan wel een maatschappelijk netwerk op te bouwen? Uit de ervaringen in de praktijk 
blijkt dat dit toch wel degelijk werkt. 
 
Na nog enkele prangende vragen wordt de discussie beëindigd en Corine Dijkstra bedankt 
de spreeksters en spreker en de zaal voor hun inbreng. 
 
De fractievoorzitter van de ChristenUnie in Gouda, Gerard Schotanus beëindigt de avond. 
Hij benadrukt nog eens dat het goed is dat het kind centraal staat. Daarna bedankt hij de 
sprekers, de discussieleidster en de muzikanten met een bloemetje. 
Daarna sluit hij de avond af met gebed. 
 


